
July 15, 2020 

Re: 20th Annual Child Care Worker and Early Childhood Educator Appreciation Day, October 22, 2020

To Ontario mayors and councils, 

We are writing to ask that you and your council proclaim and participate in Child Care Worker & Early 
Childhood Educator Appreciation Day on Thursday, October 22, 2020. This day recognizes the 
commitment, hard work and dedication of Early Childhood Educators (ECEs) and staff who work with young 
children. Each year, the day is proclaimed by The Ontario Coalition for Better Child Care (OCBCC), the 
Canadian Union of Public Employees (CUPE), municipalities and school boards across Ontario, and is 
marked by hundreds of child care centres, unions, and allies. 

This year’s Child Care Worker and Early Childhood Educator Appreciation Day is especially important as 
we recover from COVID-19. Child care centres are the cornerstone of our economic recovery and function 
to ensure that parents have the support they need to fully participate in the workforce.  

If your council does not issue official proclamations, there are many ways for your municipality to 
participate in celebrating this important day:   

• Your council sponsors a public announcement;

• Display our posters and distribute our buttons; and

• Organize events and contests for the day or have councilors or the mayor participate in events
hosted by child care centres.

A sample proclamation and document outlining additional ways to recognize this important day is 
attached. 

We would love to acknowledge municipalities who choose to celebrate child care workers and ECEs across 
Ontario on October 22, 2020. Please let us know how your municipality is participating in the appreciation 
day and we will add you to our list of proclamations and celebrations.  

Please direct any correspondence on proclamations and/or celebration activities to the attention of 
Carolyn Ferns, by mail:  Ontario Coalition for Better Child Care, 489 College St., Suite 206, Toronto, ON 
M6G 1A5, or by email at: carolyn@childcareontario.org. 

Thank you for your consideration. 

Sheila Olan-Maclean 
President, OCBCC 

Fred Hahn 
President, CUPE Ontario Division 
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Le 15 juillet 2020 
 
Objet : la 20e Journée annuelle de reconnaissance des travailleurs des services éducatifs à l’enfance, 

le 22 octobre 2020  
 
Aux maires et aux conseillers municipaux de l’Ontario, 
 
Nous vous écrivons pour vous demander à vous et à votre Conseil municipal de proclamer et de 
célébrer la Journée de reconnaissance des travailleurs des services éducatifs à l’enfance, le jeudi 22 
octobre 2020. Cette journée reconnaît l'engagement, le travail et le dévouement des éducateurs de la 
petite enfance (ÉPE) et du personnel qui travaillent avec les jeunes enfants. Chaque année, la journée 
est proclamée par la Coalition ontarienne pour de meilleurs services éducatifs à l’enfance (COMSÉE),               
le Syndicat canadien de la fonction publique (SCFP), les municipalités et les conseils scolaires de 
l'Ontario. Elle est célébrée par des centaines de garderies, de syndicats et d'alliés.  
 
La Journée de reconnaissance des travailleurs des services éducatifs à l’enfance est particulièrement 
importante cette année alors que nous nous remettons de la COVID-19. Les garderies sont la pierre 
angulaire de notre reprise économique et elles voient à ce que les parents aient le soutien nécessaire 
pour participer pleinement au marché du travail. 
 
Même si votre Conseil municipal n’émet pas de proclamation officielle, il y a de nombreuses façons de 
participer er de célébrer cette importante journée : 
  

• Parrainer une annonce publique. 

• Apposer nos affiches et distribuer nos macarons.  

• Organiser des événements et des concours pendant la journée ou encore vous assurer que les 
conseillers municipaux et le maire participent à des activités organisées par les garderies.  
 

Vous trouverez ci-joints un exemple de proclamation ainsi que des documents faisant ressortir d’autres 
manières de reconnaître cette importante journée. 
 
Le 22 octobre 2020, nous tenons à reconnaître les conseils scolaires qui célébreront les ÉPE et les 
travailleurs en garderie, à l’échelle de l’Ontario. Veuillez nous informer de la façon dont votre 
municipalité participera à la Journée de reconnaissance et nous l’ajouterons à notre liste de 
proclamations et de célébrations.  
 
Veuillez faire parvenir toute correspondance touchant les proclamations et/ou activités de célébration à 
l’attention de Carolyn Ferns, par la poste à la Coalition ontarienne pour de meilleurs services éducatifs à 
l'enfance, 489, rue College, bureau 206, Toronto (Ontario) M6G 1A57 ou par courriel à 
carolyn@childcareontario.org. 
 
Nous vous remercions de l’attention que vous porterez à la présente. 

 
 

Sheila Olan-Maclean 
Présidente de la COMSÉE 

Fred Hahn 
Président de la Division de l’Ontario du SCFP
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